
Van: 
Aan: 

Onderwerp: 	FW: Reactie Rotterdam OCW brief PO VO overgang gemeenten en terugkoppeling andere departementen 
Datum: 	 vrijdag 29 januari 2021 15:43:20 
Bijlagen: 	imaitge001400. 

CaUceatkottip=a004=0A00, 

Hai, 
Zie opmerkingen van Rotterdam. 
En terugkoppeling overleg FIN, SZW, VWS en wijzelf: 

FIN: 
- Er zijn grote leerachterstanden. Laat urgentie echt blijken. Let dan op: tijd en 

ruimte nemen etc. 
Laat ook zien wat niets doen kost (zit er at in hoor) 
Interventies: meer onderwijstijd (zomervak..), doubleren, zomerscholen, 
huiswerkbegeleiding, e nricht je op de basisvaardigheden 

Suggestie om toe te voegen :curriculumherziening (kan mss helpen) en maak 
stapelen makkelijker (sluit aan bij doubleren) 

- LVS Data gebruiken: stel die beschikbaar aan ocw en inspectyie om analyses te 
kunnen doen 

Inspectyie meer laten differentieren 
- Wat kan dit schooljaar nog gedaan warden (geen tijd verliezen) 

Werkdrukmiddelendip niet in dt plan opnemen. Net  als zij-instromers (is dit 
nodig?). 

SZW: - wat te doen met lerarentekort 
EZ: - sturing mag scherper, niet accepteren dat scholen niet meedoen. Menukaart 
suggereert dat je ook niets mag doen. Niet via lumpsum 
VWS: let op mentale gesteldheid, willen graag meedenken. 
MBO: aanbod stages is knelpunt 
En in de disucssie: keuze maken binne ncurriculum: geen sport/cultuur? 
Let op schoolverschillen. 
Wat kan je eind feb al financieel hard maken? Mss geen fin paragraaf? 
Onze reactie: 

Tijd/rust: is wel signaal van veld. Mss goed om dit ook bij de wetenschappers te 
toetsen 

Vakantie: docenten ook uitrusten 
Werkdruk is idd lastig 
Toetsen: idee van Peil VO bekijken we nu, maar 000k weerstand tegen toetsen 
Keuzemenu is idd niet vrijblijvend. Men moet wel meedoen, ook oog houden vor 
lokale situatie .  

Curriculum: kijken we met SLO naar. Wel lastig, sport/cultuur ook belangrijk 
voro andere vaardigheden. 

- Werkdrukmiddelen mooie tussenvorm van sturing en Lumspum. 
- Eens om nu ook niet nog meer de achterstanden op laten lopen. Maar ook 

realistisch zijn, scholen zitten in overlevingsstand. 
Plan zonder fin paragraaf gaat niet, gaat om grove scahtting daarna verder 
invullen. 

Afspraak: apart met FIN doorpraten over geld. 1k zal afspraak laten plannen. Voglende 
week weer nieuw overleg met de groep. 
Donderdagmiddag in klein clubje vervolgoverleg: 14-17. Fijn als meer kunnen 
aansluiten! 

als ik wat vergeten ben, vul dan aan! 
Gr 

Van: 	 @rotterdam.nl} 
Verz 	 anuan I 	:7 
Aan: 
CC: 
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Onderwerp: Reactie Rotterdam OCW brief PO VO overgang gemeenten 

Beste 

Namens de gemeente Rotterdam ontvang je hierbij inijn reactie op de conceptbrief po VO aan gemeenten die je 
gisterernniddag heb gemaild. In het overleg vanochtend kon het niet meer aan de orde komen en jullie hebben 
ons gevraagd om uiterlijk vandaag te reageren. In de eerste alinea tref je een algemene reactie en ik vraag je 
aandacht wel voor de geel gearceerde delen. 

Ik snap waarom jullie de brief sturen aan gemeenten maar voor ons (en denk voor de rest van de G4) heeft het 
geen meerwaarde. De PO-VO overgang is namelijk voor ons een van de belangrijkste overgangen en die heeft 
al jaren onze aandacht heeft. Veel van de zaken die hierin staan doen we al (handreiking is bijvoorbeeld al 
meteen na pziblicatie in het najaar van 2020 onder de scholen verspreid en in de Overstaproute po-vo 
opgenomen). En naast het gegeven dat we vanuit de gemeente allerlei zaken faciliteren rondom de POVO 
overgang was het ook een van de eerste agendapunten in de bestuurlijke gremia met schoolbesturen po en vo 
toen in 2020 de coronacrisis zich aandiende. Toen in 2020 het besluit viel dat de eindtoets niet doorging was de 
aanmelding voor het vo al afgerond. In Rotterdam hebben we daarom o.a. de voortgang van de huidige 
brugldassers op de bestuurlijke agenda staan. In oktober en december 2020 gaven de besturen aan dat ze nog 
geen verschil zagen in vergelijking met voorgaande jaren maar dat het tegelijkertijd te vroeg was oni bier 
defmitie-ve uitspraken over te doen. Nu bespreken we dit wederom op 12/3. 

Wat er momenteel speelt is dat de grote Rotterdamse PO besturen graag zien dat ook dit jaar de eindtoets niet 
doorgaat en daarvoor een intelligentie/capaciteitstoets te benutten. Daar zoeken ze stems voor bij de wethouder. 
OCW is hiervan op de hoogte. Onze lijn is nog steeds kansrijk (en passend) adviseren en de eindtoets wel te 
laten doorgaan en tegelijktijdig het vo vragen om kansrijk te plaatsea, vragen of ze willen overwegen de 
samenstellingen van hun (gecombineerde) brugklassen anders in te richten of langer gecombineerde te houden 
(80% van de Rotterdamse brugidassen heeft gecombineerde niveaus maar voomamelijk in het eerste brugjaar). 

Tot slot wit ik ook nog het volgende meegeven m.b.t de MO toetsen. In de notitie noodplan corona en 
onderwijs staat aangegeven dat jullie het VO willen vragen om de MO toets af te nemen bij de 1e  en 2e  jaar 
brugklassers in 21-22. 
In Rotterdam is de situatie zo dat de meeste Rotterdamse VO scholen in de eerste twee A drie jaar de Diatoetsen 
afnemen of de Cito Vas. Deze toetsen geven ook een advies aan docenten m.b.t handelingsperspectieven op 
taal en rekenen voor leerlingen. Deze toetsen zouden volgens mij benut kunnen worden om te duiden wat een 
leerling nodig heeft aan ondersteuning en of een leerlinge op de voor hem passende plek in het vo zit. Dat 
handelingsperspectief biedt volgens mij een intelligentietest Met. 

Verder maakt in Rotterdam een IQ test onderdeel uit van het onderzoekstraject 'De zorgleerling in beeld' (73B) 
voor groep 8 leerlingen die een toelaatbaarheidsverklaring (tiv) nodig hebben voor het praktijkonderwijs of 
vmbo met lwoo . In het ZiB traject worden alle toetsgegevens verzameld die nodig zijn om in het kader van po 
VO overstap een tiv pro of vmbo Iwoo-aanwijzing van het samenwerkingsverband Koers VO te krijgen. Naast 
de didactische gegevens, sociaal-emotionele (SE) gegevens verzamelt Koers VO dus ook IQ-gegevens. 
De vraag is dus of je gezien bovenstaande je alleen moet beperken tot de MO toets. We staan er zeker wel 
achter om de vo scholen op te dragen/verzoeken/vragen toetsen af te nemen om de beginsituatie en de rest van 
de ontwikkeling van kinderen nauwkeuriger de eerste twee jaar te volgen om te bepalen wat ze nodig hebben en 
of ze op een bij hen passend niveau zitten. Maar dart nog zijn er uitdagingen die we hebben meegeven in onze 
reactie op het plan. 

Groet. 
rri  
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@denhaag.nr ; 
@amsterdam.nli ;■ 

@amsterdam.n1)1 ; 

Ter aanvulling, deze concept-brief aan gemeenten over de overgangen. Deze willen we 
morgen ook agenderen. 

Gr 

Beste alien, 

Hierbij stuur ik u een nieuwe versie toe van het conceptpian Onderwijs na Corona, voor 
het overleg morgen tussen OCW en G4 om 10.00 uur. 
Helaas hebben we nog niet al het commentaar kunnen verwerken in deze versie. Jullie 
reactie, waar nog niet verwerkt, wordt dus meegenomen in de voigende versie. 

Met vriendelijke groet, 

I Senior beleidsmedewerker team Onderwijsachterstanden en Jonge Kind I Directie 
Primair On erwijs I Ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap I 	 Caminocw.n1 I 06 - 

Vindt u doze informatie onduidelijk? Wj geven graag een toelichting. 
Geef het door aan de afzender wanneer deze e-mail niet voor u is en vervv jder dit bericht. 


